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a r m a n m e l i . i r
روبــــه رو

دبیر  هم اندیشی  نشست    
سی وپنجمین جشنواره بین المللی 
فیلم های کودکان و نوجوانان با 
دبیران ادوار گذشته این رویداد 
آبان   ۱۰ سه شنبه  روز  شامگاه 
۱۴۰۱ با حضور علیرضا رضاداد، 
مهدی مسعودشاهی، سیداحمد 
میرعلایی، مسعود احمدیان و مجید 
شاه حسینی برگزار شد. در ابتدای 
جوادی،  سیدمهدی   دیدار  این 
مدیرعامل بنیاد سینمایی فارابی با 
ابراز خرسندی از فراهم شدن فرصت 
برگزاری چنین نشستی اظهارکرد: 
خوشبختانه دوستانی که در کسوت 
مدیر، دبیر جشنواره و مسئول در 
فارابی حضور داشتند، همچنان 
نسبت به این بنیاد سینمایی عرق 
و علاقه دارند، بنابراین وقتی پای 
صحبت این عزیزان می نشینیم، 
نکات بسیار پربار و آموزنده ای کسب 
می کنیم. جوادی ادامه داد: استنباط 
من این است که همه ما در فارابی 
حکم دونده های دوی امدادی را 
داریم که از تجربیات گذشته باید 
استفاده کنیم تا مسیر پیش رو را با 
موفقیت طی و افق جدیدی را خلق 
کنیم. بنابراین این جلسه فرصت 
مغتنمی است تا تاکید کنیم که 
اگر نهال بارور جشنواره بین المللی 
نوجوانان  و  کودکان  فیلم های 
سی وپنج ساله شده، ادوار گذشته 
خود را مرهون زحمات این دوستان 
بوده است. دبیر سی وپنجمین دوره 
فیلم های  بین المللی  جشنواره 
کودکان و نوجوانانان یادآور شد: اگر 
بخواهیم بدون تعارف درباره شرایط 
سینمای کودک و نوجوان امروز 
صحبت کنیم، باید بگوییم سینمای 
کودک و نوجوان به دلایل مختلف 
حال و روز خوبی ندارد و تولیدات 
آن کفاف نیاز مخاطب نمی دهد. او با 
اشاره به اینکه جشنواره در بسیاری 
از دوره ها توانسته به مسیر ساخت و 
رونق سینما کودک و نوجوان کمک 

کند، افزود: واقعیت موجود این است 
که امروز سینمای کودک و نوجوان 
ما به شدت نحیف و لاغر شده، از 
به سایر گونه های  این رو نسبت 
دیگر، نیازمند تغییر ساختار در 
بخش های فیلمنامه، تولید، ساختار، 
مضمون و البته محتواست. جوادی 
بیان داشت: عده ای معتقد بودند 
که چراغ جشنواره نباید خاموش 
شود و این رویداد مهم باید به صورت 
سالانه به فعالیت خود ادامه دهد که 
حقیقتا استدلال طرفداران برگزاری 
جشنواره به صورت سالانه متقن 
و دقیق بود. مدیرعامل فارابی با 
اشاره به جمع بندی ستاد برگزاری 
جشنواره براساس جلسات متعدد 
کارگروه ارزیابی جشنواره کودک و 
نوجوان و جلسات هم اندیشی برای 
برگزاری این رویداد به صورت سالانه 
تأکیدکرد: به رغم تصمیم اتخاذشده 
برای برگزاری سالانه جشنواره فیلم 
کودک و نوجوان، امسال شرایط به 
گونه ای نبود که بتوانیم در موعد 
مقرر جشنواره را در بخش رقابتی 
برگزار کنیم، ما در فارابی اصالت 
را به تولید داده ایم و معتقدیم با 
سینمای  نازلی  فیلم  هر  ساخت 
کودک و نوجوان دچار رونق نخواهد 
شد و بارها عنوان کرده ایم برای 
ساخت.  نخواهیم  فیلم  آرشیو 
علیرضا رضاداد نیز با استقبال از 
برگزاری این نشست که منجر به 
انتقال تجربه می شود، اظهارکرد: 

برگزاری  تجربه های  بیشترین 
جشنواره ها و رویدادهای سینمایی 
در بدنه بنیاد سینمایی فارابی قرار 
دارد، چراکه با تغییر مدیران عامل 
فارابی، تغییرات زیادی در این بدنه 
پر تجربه ایجاد نشده و اعتقاد من 
این است که حمیت سازمانی در 
فارابی نسبت به سایر نهادها بسیار 
بیشتر است. رضاداد افزود: اصفهان 
دارای فرصت ها و تهدیدهای بسیار 
زیادی است که در زمان مسئولیت 
من نیز با وجود آنکه جشنواره به 
همدان رفته بود، اما همیشه رویای 
بازگشت آن به اصفهان را داشتم و 
زمانی که تصمیم به تغییر مکان از 
اصفهان به همدان گرفتیم دوستان 
واقعی کلمه  به معنای  اصفهانی 
آمادگی لازم را نداشتند، اما به هر 
حال این جابه جایی اجتناب ناپذیر 
بود که در هر صورت از آنجا که 
اصفهان یک ظرفیت ملی و جهانی 
است با گفت وگو و تعامل توانستیم 
این اتفاق را رقم بزنیم. رضاداد بیان 
کرد: به اعتقاد من تا اطلاع ثانوی 
نمی توانیم انتظار داشته باشیم که 
سینمای کودک و نوجوان حیات 
طبیعی داشته باشد، چرا که در 
حال حاضر غیراز سینمای کمدی، 
هیچگونه دیگری در سینمای ما 
حیات طبیعی ندارد، بنابراین فارابی 
باید با استفاده از ظرفیت خود فیلم 
کودک و نوجوان را سرپا نگه دارد 
تا به مرور زمان شاهد برقراری یک 

حیات طبیعی در گونه مهم سینمای 
کودک و نوجوان باشیم. در ادامه 
این نشست مهدی مسعودشاهی 
با بیان تجربیات طولانی مدیریت 
فرهنگی خود و چگونگی تأسیس 
معاونت سینمایی پس از پیروزی 
انقلاب اسلامی و تشکیل نهادهای 
گسترش  مرکز  نظیر  سینمایی 
سینمای مستند و تجربی و انجمن 
سینمای جوانان ایران اظهارکرد: 
یکی از مهم ترین سرفصل هایی که به 
اعتقاد من باید در فارابی به آن توجه 
کنید، خانواده سینماست، به همین 
خاطر یک بار باید به صورت کامل این 
آسیب شناسی صورت گیرد که چرا 
سینمای کودک و نوجوان امروز 
دچار ضعف شده است، سینمایی که 
بسیاری از افتخارات بین المللی ما 

مرهون سینماگران آن است.
  برگزاریدرتمامیاستانها

 همچنین سیداحمد میرعلایی، 
بیان  فارابی  پیشین  مدیرعامل 
کرد: بسیاری از مردم و هنرمندان 
جشنواره کودک و نوجوان را به 
اسم جشنواره اصفهان می شناسند، 
جشنواره ای که اتفاقا برگزاری آن 
در نصف جهان، تصمیم درستی 
است، اما مسئولان باید توجه داشته 
باشند که حمایتشان از برگزاری 
جشنواره در این شهر تبدیل به 
دخالت نشود. مجید شاه حسینی، 
مدیرعامل پیشین فارابی یادآور شد: 
می توان با ایجاد یک هم افزایی بین 
همه نهادهای فرهنگی، روح مثبتی 
در کالبد جشنواره فیلم کودک و 
نوجوان دمید. شاه حسینی همچنین 
با تأکید بر اهمیت بخش بین الملل 
جشنواره کودک و نوجوان افزود: 
حتما از تجربیات مثبت سالیان 
گذشته و حضور داوران کودک و 
نوجوان استفاده شود و در دوره سی و 
پنجم این حضور پررنگ تر باشد، چرا 
که کودکان و نوجوانان با زبان سینما 

می توانند باهم گفت وگو کنند. 

 توجهی به بازیگران 
پیشکسوت نمی شود

محمدشیری:
  فیلمنامه های سینمایی 

خیلی تلخ شده اند
پیشکسوت  بازیگر  شیری،  محمد   
سینما و تلویزیون گفت: زمانی اگر یک 
سریال کمدی ساخته می شد به دلیل 
اینترنت و همچنین محدودیت  نبود 
در تولیدات به خوبی دیده می شد، زیرا 
مخاطب انتخاب های کمی داشت، اما 
امروز که هزاران پلتفرم وجود دارد، 
مخاطب می تواند به راحتی یک اثر را کنار 
بگذارد. محمد شیری درباره حضورش 
در سریال »روزی روزگاری مریخ« 
افزود: پیشنهاد بازی در این سریال را از 
کارگردان دریافت کردم، فیلمنامه برایم 
جذاب بود و اینکه در یک ژانر متفاوت 
بازی می کردم، هر چند شخصیت در 
اولین حضورش در سریال کوتاه بود اما 
در ادامه حضور شیرینی خواهد داشت. 
وی در همین رابطه ادامه داد: به طور کلی 
معتقدم که در ساخت آثار کمدی این تنوع 
و جسارت لازم است، اینکه باید ژانرهای 
مختلف را بیازماییم، حتی اگر این ریسک 
با شکست هم روبه رو شود اما باید به تنوع 
سلایق اهمیت دهیم زیرا مخاطبان امروز 
در سیلی از آثار داخلی و خارجی حق 
انتخاب فراوانی دارند، پس باید به آنها 
دلیل محکمی برای تماشای آثارمان 
بدهیم. شیری اظهارکرد: خوشبختانه 
اوضاع سریال سازی در بحث کمدی تنوع 
بیشتری دارد، اما در سینما کمدی ها 
خیلی سطحی شده اند و زیاد به متن و 
محتوا اهمیتی داده نمی شود. بازیگر 
سریال »شب های برره« درباره کمرنگ 
شدنش در سینما اضافه کرد: سال هاست 
می گویم که سینما درگیر باندبازی و 
مافیا شده است، سینما دست عده ای 
خاص است که هیچکس دیگری را هم راه 
نمی دهد، به همین دلیل ترجیح می دهم 
تا فعلا در این عرصه ورود پیدا نکنم. 
شیری گفت: متأسفانه سینما دچار تکرار 
و تکرار شده است، انتخاب ها کاملا محدود 
شده اند و داستان ها و فیلمنامه کاملا تلخ 
و غم انگیز هستند. به نظر من سینمای 
امروز با یک تغییر عمده می تواند بار دیگر 
احیا شود. این بازیگر پیشکسوت سینما و 
تلویزیون در همین راستا تاکید کرد: آنچه 
مشخص است اینکه برای حضور دوباره 
من و هم نسلان من به سینما باید شرایط 
مهیا شود. شرایطی که در حال حاضر به 

هیچ وجه مهیا نیست.

 فریده سپاه منصور، بازیگر سینما 
و تلویزیون گفت: دیگر تمرکز و 
توجهی به بازیگران پیشکسوت 
نمی شود، به همین دلیل اگر هم 
نقشی پیشنهاد شود اکثرا کم رمق، 
حاشیه ای و بی اهمیت هستند که 
حضور در آنها نه برای بازیگر و نه 
برای مخاطب اتفاق مثبتی نخواهد 
بود. سپاه منصور افزود: در حال 
حاضر مشغول پروژه خاصی نیستم، 
البته به تازگی چندین پیشنهاد 
برای بازی داشته ام، فعلا فیلمنامه 
آثار ارسال شده و باید ببینم که 
در نهایت با کدامیک از پروژه ها به 
توافق نهایی خواهم رسید. وی 
درباره چگونگی انتخاب آثار توسط 
خود اظهارکرد: بالاخره سنی از 
من گذشته است، سال هاست در 
این عرصه حضور داشتم و دیگر 
آنطور نیست که بخواهم همیشه 
می دهم  ترجیح  باشم،  آثار  در 
سپاه منصور  کنم.  گزیده کار 
ادامه داد: دیگر تمرکز و توجهی 
به بازیگران پیشکسوت نمی شود. 
بنده آنچه همواره به آن فکر می کنم 
این است که چه مسیری را تا امروز 
طی کرده ام، طبیعتا هر بازیگری 
انتخاب هایی دارد که از آنها راضی 
نیست، اما این موضوع را فراموش 
نفر  یک  شغل  وقتی  که  نکنیم 
بازیگری باشد نمی تواند همیشه 
در انتظار یک شاهکار بماند و گاها 
به دلیل امرار معاش ممکن است 
در هر اثری بازی کند. سپاه منصور 
درباره وضعیت دستمزد بازیگران 
تلویزیون  و  سینما  پیشکسوت 
خاطرنشان کرد: همکاران من هم 
گفته  اند که دیگر این دستمزدها 

جوابگوی امرار معاش نیست. 

محمدخزاعی:
 زیرساخت ها برای تقویت سینمای 

استان ها فراهم  می شود
معاون وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با اشاره به جایگاه 
سینمای ایران در میان کشورهای صاحب سینما گفت: 
به دنبال ایجاد زیرساخت های مناسب و تخصیص بودجه برای 
حوزه تولید فیلم در استان ها هستیم. محمد خزاعی در سفره 
یک روزه اش به استان لرستان در دیدار با استاندار استان با 
بیان اینکه در کشور سرمایه های انسانی خوبی وجود دارد که 
باید از همه این ظرفیت ها استفاده کنیم، اظهارداشت: در 
کل کشور حدود ۶۰۰ سینما داریم و این نشان می دهد که 
در حوزه زیرساخت ها در استان ها مشکلاتی وجود دارد که 
در این راستا با نگاه عدالت محور برای رشد صنعت سینما در 
استان ها در تلاش هستیم. وی با بیان اینکه نگاه عدالت محور 
به استان ها در دولت سیزدهم برای توسعه زیرساخت های 
سینمایی مدنظر است، افزود: نگاه استاندار لرستان به حوزه 
فرهنگ و هنر قابل تقدیر است و این نگاه می تواند موجب 
رشد و توسعه فرهنگ و هنر لرستان شود. خزاعی با اشاره به 
اینکه سینما تاثیر بسزایی در کاهش مشکلات و آسیب های 
اجتماعی دارد و ما باید از این ظرفیت بیشتر بهره مند شویم، 
افزود: به دنبال ایجاد زیرساخت های مناسب و تخصیص 
بودجه برای حوزه تولید در استان ها هستیم. استاندار لرستان 
نیز با بیان اینکه شعار و منش دولت سیزدهم در یکسال 
گذشته مشخص شده و تفاوت این دولت با دیگر دولت ها 
مشخص است، اظهارداشت: سینما ابزاری مهم برای معرفی 
انقلاب اسلامی به جهان است و باید زیرساخت های سینمایی 
را در استان ها تقویت کنیم تا از توانمندی و ظرفیت استان ها 
بیشتر استفاده کنیم. وی با اشاره به شهدای لرستان در انقلاب 
اسلامی افزود: برگزاری یادواره ملی شهدای لرستان فرصت 
خوبی برای معرفی بیشتر شهدا و ایثارگران است و در این 
راستا نیازمند ثبت یک فیلم سینمایی فاخر از رشادت های 
رزمندگان لرستان هستیم. استاندار لرستان خواستار ساخت 
فیلم سینمایی در حوزه شهدای لرستان در عملیات های 
هشت سال دفاع مقدس شد. وی بیان داشت: هنرمندان 
لرستانی توانسته اند فیلمنامه و زیرساخت های اولیه این 
آثار را آماده کنند اما به حمایت سازمان سینمایی کشور 
نیاز است. مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی لرستان نیز با 
بیان اینکه امیدواریم این سفر زمینه رشد و توسعه سینمای 
لرستان را فراهم کند، افزود: در حوزه ایثار و شهادت نیازمند 
فیلم های سینمایی فاخر هستیم تا ایثارگری های شهدا را 
بیش از پیش معرفی کنیم. در این دیدار تفاهم نامه همکاری 
سازمان سینمایی کشور و استانداری لرستان در خصوص 
توسعه سینمای استان منعقد شد. شایان ذکر است محمدرضا 
سوقندی، مدیر کل حقوقی، مجلس و استان های سازمان 
سینمایی، هاشم میرزاخانی مدیرعامل موسسه سینماشهر 
و مهدی آذرپندار مدیرعامل انجمن سینمای جوانان، رئیس 

سازمان سینمایی را در این سفر یک روزه همراهی کردند.

بیـــن المـــلل
 

 
گـــزارش

سئول:
 حمله اتمی کره شمالی به مفهوم پایان 

حکومت این کشور است
 وزیر دفاع کره جنوبی در نشست خبری با همتای 
آمریکایی خود مدعی شده که هرگونه حمله اتمی از سوی 
کره شمالی به پایان حکومت این کشور منجر خواهد شد. 
به گزارش فارس، وزیر دفاع کره جنوبی مدعی شده که 
هرگونه حمله اتمی از سوی کره شمالی به پایان حکومت 
این کشور منجر می شود. به گزارش وبگاه »فاکس نیوز« 
»لی جونگ سوپ« در نشست خبری مشترک با »لوید 
آستین« وزیر دفاع آمریکا گفت: »هر گونه حمله اتمی 
علیه ایالات متحده یا متحدان و شرکای این کشور، از جمله 
استفاده از سلاح های اتمی غیرقابل قبول است و به پایان 
رژیم کیم منجر می شود.« در بحبوحه تنش های نظامی 
روزهای اخیر بین کره شمالی و کره جنوبی، پنتاگون )وزارت 
دفاع آمریکا( از تصمیم خود برای عدم استقرار تسلیحات 
راهبردی در شبه جزیره کره خبر داده است. وزیر دفاع 
آمریکا در نشست خبری به همتای کره جنوبی خود بیانت 
داشت که این کشور برنامه ای برای استقرار تسلیحات 
راهبردی جدید در کره جنوبی ندارد اما به گردش تسلیحات 
مستقر در این کشور ادامه می دهد. آستین در نشست 
خبری با وزیر دفاع کره جنوبی، ادامه داد: هم اکنون ما هیچ 
برنامه ای برای ایجاد تغییر در موضع دائمی خود یا استقرار 
تسلیحات در شبه جزیره کره نداریم. هیچ سلاح راهبردی 
جدیدی در پایگاه های دائمی آمریکا در کره جنوبی مستقر 
نخواهد شد. وی با اشاره به برنامه ریزی پنتاگون برای 
چرخش تسلیحات مستقر در کره جنوبی بین پایگاه های 
آمریکایی در این کشور، مدعی شد: ایالات متحده متعهد 
به جلوگیری و مقابله با استفاده از سلاح های اتمی است. در 
همین رابطه، کره شمالی روز پنجشنبه به تمدید رزمایش 
مشترک هوایی کره جنوبی و آمریکا واکنش نشان داد. 
»پاک جونگ چون« دبیرکل کمیته مرکزی حزب حاکم 
کره شمالی اعلام کرد: »گزارش شده که آمریکا و کره جنوبی 
رزمایش هوایی مشترک به اسم طوفان هوشیار را تمدید 
کرده است. این مقام کره شمالی در بیانیه خود که از سوی 
رسانه رسمی این کشور منتشر شده، در واکنش به تمدید 
برگزاری این رزمایش، آن را »انتخابی بسیار خطرناک و 
اشتباه« توصیف کرد. پاک جونگ چون افزود: »تصمیم 
غیرمسئولانه آمریکا و کره جنوبی در حال وخیم ترکردن 
اوضاع فعلی است که ناشی از اقدامات نظامی تحریک آمیز 
نیروهای متحد بوده و به سمت وضعیت غیر قابل کنترل 
پیش می رود. پیش از این کره جنوبی اعلام کرده بود که 
قصد دارد رزمایش پنج روزه هوایی با آمریکا را که از روز 
دوشنبه آغاز شده، به خاطر شلیک موشک های بالستیک 
از سوی کره شمالی، تمدید کند. ارتش کره جنوبی روز 
چهارشنبه اعلام کرد که نظامیان کره شمالی دستکم ۱۰۰ 
گلوله توپخانه به سمت دریای شرقی )دریای ژاپن( شلیک 

کردند که در مرز دریایی حائل بین دو کره فرود آمدند.

دیمیتریمدودف:

 روسیه در حال نبرد با شیطان در »اوکراین« است

هماندیشیدبیرانجشنوارهفیلمکودک

سینمای کودک حیات طبیعی ندارد

کوتــــاه

  نایب رئیس شورای امنیت ملی روسیه اظهارکرد: روسیه 
می تواند تمامی دشمنان خود را در نبرد با اوکراین نابود کند. 
به گزارش مهر به نقل از رویترز، نایب رئیس شورای امنیت 

ملی روسیه، جنگ این کشور در اوکراین را به نبرد با شیاطین 
تشبیه کرد. دیمیتری مدودف، بیان کرد: جنگ روسیه در 
اوکراین، یک نبرد مقدس با شیطان است. وی هشدار داد 

که مسکو می تواند همه دشمنان خود را به آتش ابدی جهنم 
بفرستد. رئیس جمهور سابق روسیه تاکید کرد که مسکو در 
حال مبارزه با نازی های دیوانه در اوکراین است که از سوی 
غربی ها حمایت می شوند. این مقام ارشد امنیتی روسیه 
افزود: روسیه سلاح های مختلفی در اختیار دارد که به واسطه 
آنها توانایی فرستادن همه دشمنان خود به جهنم آتشین را 
دارد. مدودف متذکر شد که سلاح های شیطان )دشمنان 
روسیه در جنگ اوکراین( دروغ های پیچیده هستند و سلاح 
ما حقیقت است. به همین دلیل است که هدف ما درست است. 
پیروزی از آن ما خواهد بود. پیش از این نیز رئیس جمهور سابق 
روسیه اعلام کرده بود: هرگونه نتیجه )درمذاکرات مربوط به 
درگیری ها در اوکراین( دقیقا تا زمانی برای روسیه قابل قبول 
است که با منافع اصلی مسکو در تضاد نباشد و تا زمانی که 
کشورهای همسایه با نیروهای هسته ای خود وارد بلوک های 
نظامی متخاصم با روسیه نشوند. هر کشوری مهم ترین مسائل 
را در اولویت خود قرار می دهد؛ حفاظت از شهروندان خود و 
استقلال حاکمیت. دلایل کاملا واضح است. ترور و کشتار 

شهروندان کشورمان. 

محمدالسودانی:
   به دنبال ایجاد بهترین روابط 

با همسایگان هستیم
 نخست وزیر عراق در دیدار با سفرای برخی کشورهای 
منطقه تاکید کرد که دولت بغداد به دنبال ایجاد بهترین 
روابط با کشورهای همسایه دوست و برادر است. به گزارش 
فارس، »محمد السودانی« نخست وزیر عراق روز پنجشنبه 
در دیدار با سفرای برخی کشورهای منطقه بر هدف بغداد 
برای ایجاد بهترین روابط با کشورهای همسایه دوست و 
برادر تاکید کرد. طبق گزارش خبرگزاری رسمی دولت 
عراق »واع«، دفتر السودانی بیانیه ای در این باره منتشر و 
اعلام کرد: نخست وزیر عراق به طور جداگانه با سفرای برخی 
کشورهای منطقه از جماه »طارق الفرج« سفیر کویت، »ولید 
محمد اسماعیل« سفیر مصر و »علیرضا گونای« سفیر ترکیه 
دیدار و گفت وگو کرده است. بر اساس بیانیه، نخست وزیر 
عراق ضمن اشاره به اینکه رویکرد دولت به روابط خارجی 
عمدتا مبتنی بر اصل مشارکت، همکاری و احترام متقابل 
است، به سفرای کشورهای همسایه در بغداد تاکید کرد که 
کشورش تمایل دارد تا بهترین روابط دوجانبه را با کشورهای 
همسایه، برادر و دوست ایجاد کند. السودانی همچنین تمایل 
عراق را برای توسعه ارتباطات در چارچوب توافقنامه ها 
و یادداشت های تفاهم دوجانبه که منافع مردم عراق و 
منافع ملی کشورهای دوست را تامین می کند، ابراز کرد. او 
آمادگی بغداد را برای تقویت تبادلات با کشورهای همسایه در 
زمینه های اقتصادی و فرهنگی، عرصه های مبارزه با تروریسم و   

افراط گرایی و همچنین افزایش توانایی ها در مقابله با چالش ها 
و بحران های جهانی اعلام کرد. پیش تر نیز السودانی در یک 
کنفرانس خبری ابراز امیدواری کرده بود که بغداد به میزبانی 
گفت و گوهای ایران و عربستان سعودی ادامه دهد. نخست وزیر 
عراق در این باره تاکید کرد که دولت او نشانه هایی دریافت 
کرده است که همچنان می تواند به تسهیل گفت و گوهای 

ریاض و تهران بپردازد. 

شیجینپینگ:
  آلمان و چین در جهت صلح جهانی 

همکاری کنند
رئیس جمهور چین معتقد است که برلین و پکن باید از 
قدرت نفوذ خود برای کمک به صلح جهانی بهره بگیرند.  به 
گزارش مهر به نقل از رویترز، رئیس جمهور چین خواستار 
گسترش و تقویت روابط دو جانبه میان پکن و برلین شد. »شی 
جین پینگ« در جریان دیدار با »اولاف شولتز« صدراعظم 
آلمان خاطرنشان کرد که این 2 کشور باید در این برهه زمانی 
به دنبال همکاری بیشتر با هم باشند. بنا به گزارش رسانه های 
چین، در جریان این دیدار شی جین پینگ خطاب به شولتز، 
که برای سفری یک روزه در چین به سر می برد، تاکید کرد 
که چین و آلمان به عنوان کشورهای بزرگی که دارای نفوذ 
هستند، باید بیش از پیش در دوران تغییر و آشفتگی در جهت 

صلح جهانی با یکدیگر همکاری کنند.

 وزیر خارجه ترکیه با بیان اینکه فنلاند 
و سوئد هنوز شروط آنکارا برای موافقت با 
درخواست عضویتشان در ناتو را برآورده 
نکرده اند، اظهارکرد که از استکهلم و 
هلسینکی انتظار برداشتن گام های مثبت 
دارد. به گزارش فارس، به رغم درخواست 
علنی »سانا مارین« نخست وزیر فنلاند 
از ترکیه برای موافقت با درخواست این 
کشور و سوئد جهت پیوستن به »سازمان 
پیمان آتلانتیک شمالی« )ناتو(، آنکارا 
اما همچنان به مخالفت ادامه می دهد. 
»مولود چاووش اوغلو« گفت: فنلاند 

و سوئد هنوز تمام شروط مطرح شده 
از سوی آنکارا برای عضویت در ناتو را 
برآورده نکرده اند. به نوشته خبرگزاری 
طی  اووغلو  چاووش  »اسپوتنیک«، 
نشست خبری با »ینس استولتنبرگ« 
دبیرکل ناتو در استانبول توضیح داد: 
»ما شاهد برخی گام های مثبت به ویژه 
لغو تحریم های تسلیحاتی و تغییرات 
در قوانین هستیم. اما این تحقق همه 
شروط نیست.« وی با بیان اینکه آنکارا 
از استکهلم و هلسینکی انتظار گام های 
پایداری دارد، اظهارداشت: »هیچ مشکلی 

با فنلاند نداریم. دبیرکل ناتو و این کشورها 
خواهان ورود مشترک به ائتلاف هستند، 
ولی آنها در روند تحقق شروط ما یکسان 
نیستند. ما امیدواریم که مذاکرات به 
نتیجه مثبت برسد«. این در حالی است 
که روز سه شنبه نخست وزیر فنلاند از 
ترکیه و مجارستان خواسته بود که هرچه 
سریعتر با درخواست سوئد و فنلاند برای 
پیوستن به ائتلاف نظامی ناتو موافقت 
کنند.  دولت های ترکیه و مجارستان 
ائتلاف  باقیمانده در  تنها کشورهای 
ناتو هستند که به دلایل محقق نشدن 

شروط شان، هنوز با درخواست عضویت 
فنلاند و سوئد در ناتو موافقت نکرده اند. به 
نوشته رویترز، کشورهای فنلاند و سوئد 
هفته قبل در اقدامی برای نشان دادن 
جبهه واحد به ترکیه، تاکید کردند که هر 
دو باید همزمان به عضویت ناتو دربیایند. 
در پی عملیات نظامی روسیه در اوکراین 
در اسفند ماه گذشته، فنلاند و سوئد 
درخواست هایی را برای عضویت در ناتو 
در ۱۸ ماه می ارائه کردند و تاکنون 2۸ 
کشور از ۳۰ کشور عضو ناتو با پیوستن این 

دو کشور به این اتحاد موافقت کرده اند. 

 تداوم مخالفت »ترکیه« با عضویت »فنلاند« و »سوئد« در »ناتو«

 آندری کلین، سفیر روسیه در انگلیس با بیان اینکه هیچ 
کشوری نمی تواند در جنگ اتمی پیروز شود و نباید آن را به راه 
انداخت، بر پایبندی مسکو به عدم استفاده از تسلیحات اتمی 
تاکید کرد. به گزارش فارس، بعداز تاکید دیپلمات روس در 
سازمان ملل بر این که کشورش اوکراین را با سلاح اتمی تهدید 
نخواهد کرد، سفیر مسکو در لندن نیز بر عدم استفاده این کشور 

از تسلیحات اتمی صحه گذاشت. »آندری کلین« سفیر روسیه در 
انگلیس در مصاحبه تلویزیونی با شبکه »اسکای نیوز« بیان داشت: 
دولت مسکو قاطعانه به اصل عدم استفاده از سلاح اتمی پایبند 
است. کلین در این باره توضیح داد: »در جنگ اتمی نمی توان 
پیروز شد و هرگز نباید آن را به راه انداخت. ما قاطعانه به این 
اصل پایبند هستیم.« به نوشته وبگاه »ریانووستی«، وی ضمن رد 

گمانه زنی ها مبنی بر اینکه روسیه ممکن است از سلاح های اتمی 
تاکتیکی در عملیات نظامی ویژه در اوکراین استفاده کند، افزود: 
»جهان از تمام تضمین ها مبنی بر اینکه روسیه از این تسلیحات 
در درگیری با اوکراین استفاده نخواهد کرد، بهره مند است.« 
پیش از این، »کنستانتین ورونتسوف« معاون هیات روسیه در 
نشست کمیته اول مجمع عمومی سازمان ملل گفته بود که روسیه 
هرگز کی یف را با سلاح اتمی تهدید نکرده و نمی کند. »آناتولی 
آنتونوف« سفیر روسیه در آمریکا نیز ضمن هشدار درباره شبیه 
سازی حملات اتمی در رزمایش های ناتو، از واشنگتن خواست 

که همه تسلیحات اتمی خود را به آمریکا برگرداند.

»آندریکلین«،سفیرروسیهدرانگلیس:

 از سلاح اتمی استفاده نمی کنیم 


